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VÝSLEDKY VOLEB DO ZASTUPITELSTVA MĚSTA PLESNÁ 
 

Kandidátní listina: Sdružení pro Plesnou 

Platné hlasy celkem:  4 519 

Hranice pro změnu pořadí kandidáta:  552,2 

 

Kandidátní listina: Česká str. sociálně demokratická 

Platné hlasy celkem:  1 154 

Hranice pro změnu pořadí kandidáta:  140,8 

 

Kandidát Počet hlasů 
Pořadí 

zvolení 

/náhradníka 

Mandát 
poř. 

č. 

příjmení, 

jméno, tituly 
abs. v % 

1 Schaller  

Petr 

625 13,83 1 * 

2 Jelínková 

Alena Mgr. 

529 11,70 2 * 

3 Dusová 

Kristýna 

491 10,86 3 * 

4 Polívka 

Martin 

516 11,41 4 * 

5 Votrubová 

Barbora 

502 11,10 5 * 

6 Helwin 

Michal 

433 9,58 6 * 

7 Bláha  

Václav 

484 10,71 7 * 

8 Peltrám Aleš 482 10,66 1 - 

9 Lvová 

Blažena 

457 10,11 2 - 

 

Kandidát Počet hlasů 
Pořadí 

zvolení 

/náhradníka 

Mandát 
poř. 

č. 

příjmení, 

jméno, tituly 
abs. v % 

1 Mleziva 

Václav 

202 17,50 1 * 

2 Vaňousová 

Věra 

144 12,47 2 - 

3 Dinga 

Antonín Ing. 

157 13,60 2 * 

4 Mašek 

Ladislav 

107 9,27 3 - 

5 Kejmar 

Michal 

110 9,53 4 - 

6 Mleziva 

Michal 

93 8,05 5 - 

7 Drápal 

Martin 

154 13,34 1 - 

8 Blecha 

Zdeněk 

106 9,18 6 - 

9 Holík Jiří 81 7,01 7 - 

Kandidátní listina: Komunistická str.Čech a Moravy

Platné hlasy celkem:  481 

Hranice pro změnu pořadí kandidáta:  66,0 

 

Kandidát Počet hlasů 

poř. č. příjmení, jméno, tituly abs. v % 

1 Lokinga Tomáš 78 16,21 

2 Nedvědová Milada Mgr. 59 12,26 

3 Fúričková Jana 63 13,09 

4 Jančová Anna 80 16,63 

5 Peltrámová Jaroslava 59 12,26 

6 Sadovský Jan 61 12,68 

7 Koprušťák Jiří 33 6,86 

8 Koumar Bedřich 48 9,97 
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Všechny kandidátní listiny 

Kandidátní listina Kandidát 

Navrhující 

strana 

Politická 

příslušnost 

Hlasy 

Pořadí 

zvolení 
číslo název 

poř. 

číslo 
příjmení, jméno, tituly věk abs. v % 

1 Sdružení pro Plesnou 1 Schaller Petr 45 NK TOP 09 625 13,83 1 

1 Sdružení pro Plesnou 2 Jelínková Alena Mgr. 50 NK BEZPP 529 11,70 2 

1 Sdružení pro Plesnou 3 Dusová Kristýna 29 NK BEZPP 491 10,86 3 

1 Sdružení pro Plesnou 4 Polívka Martin 26 NK BEZPP 516 11,41 4 

1 Sdružení pro Plesnou 5 Votrubová Barbora 25 NK BEZPP 502 11,10 5 

1 Sdružení pro Plesnou 6 Helwin Michal 40 NK BEZPP 433 9,58 6 

1 Sdružení pro Plesnou 7 Bláha Václav 52 NK BEZPP 484 10,71 7 

2 Česká str. sociálně demokrat. 1 Mleziva Václav 51 ČSSD ČSSD 202 17,50 1 

2 Česká str. sociálně demokrat. 3 Dinga Antonín Ing. 55 ČSSD ČSSD 157 13,60 2 

 

Ustavující zasedání zastupitelstva města Plesná 
 

Ustavující zasedání nově zvoleného zastupitelstva se koná ve středu 31. října 2018 od 17.00 hodin ve velkém společenském 

sále MKS Plesná. Jednání je veřejné.  

 

Městská knihovna Plesná 
  

Celé Česko čte dětem v městské knihovně 

 
Prázdniny utekly jako voda, a nás čekalo další 

společné čtení. Sešli jsme se s dětmi v hojném počtu 

v knihovně nad knihou Draci v hrnci - co jedly princezny od 

autorek Jany Strýčkové a Kamily Teslíkové. Knihu doplnila 

svými ilustracemi Eva Gargašová. Prošli jsme dějiny 

stravování od pravěku až do současnosti. Děti zjistily, že 

základem potravy člověka 

bylo maso a až později se 

lidé stali zemědělci. Takže 

nechybí od neolitu pšenice 

a ječmen, ale i luštěniny, 

bylinky, zelenina a ovoce.  

A co jedli ve starém 

Egyptě? Chleba, pečivo, 

koláče, ale cukr ještě nebyl 

v této době znám, a tak se 

sladilo medem, datlemi a 

ovocnými džusy. V oblibě 

bylo hlavně hovězí maso. O 

čínské kuchyni jsme se 

dozvěděli, že má nejdelší 

historii na světě. Symbolem 

její kuchyně byla rýže, 

uměli zde vyrobit i dnes známé a oblíbené tofu. Jako první 

začali rozlišovat pět lidských chutí: ostrou, kyselou, slanou, 

hořkou a sladkou. Řecká kuchyně znala maso vepřové, hovězí i 

skopové, ryby a mořské plody. Jako příkrm k chlebu se 

používaly fíky a olivy. Staří Římané byli především pilní 

zemědělci a šlechtitelé. Nepili ale vůbec teplé nápoje kromě 

vína ředěného horkou vodou. Pili hlavně vodu. Z této doby 

pochází rčení lukulské hody. Lucius Licinius Lucullus byl 

římský politik a generál, který zval rád do svého domu četné 

přátele a pořádal rozmařilé hostiny, které se staly pověstné po 

celé Říši římské. A co rád jedl Karel VI? Ten byl velmi 

skromný, jeho oblíbenou pochoutkou byl silně namazaný chléb 

s máslem. Lékaři dokonce 

odrazovali krále a jeho dvořany 

od konzumace všeho, co rostlo 

blízko země. V 16. století za 

vlády Rudolfa II. byli pozváni 

kuchaři a cukráři ze všech koutů 

světa, a tak se dostaly do Prahy 

nové a neznámé pokrmy. Rudolf 

II. si potrpěl na dobré jídlo. 

Prošli jsme si kuchyni za Marie 

Terezie, za Ludvíka IV. a za 

Napoleona. Poznali jsme slavné 

pokrmy Magdaleny Dobromily 

Rettigové a císaře. Přes první 

republiku jsme se dostali až 

k dnešní kuchyni plné všehochutí 

a k superpotravinám 21. století.  

Pavel Sýkora přečetl dětem příběh z knihy Knihovnické 

pohádky od Zuzany Pospíšilové. Podívat se na nás přišla i paní 

učitelka Lvová.  Děkuji jim za milou návštěvu. 

S dětmi jsme si také popovídali o tom, kde strávily 

prázdniny. 

Dana Placatková 
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Nové knihy: 

 

Körnerová Hana Marie Pán hor V. 

Dahl Road Karlík a továrna na čokoládu  

May Peter Kritik  

Jio Sarah Láska z deníku  

Andrews V. C. Nejtemnější hodina. 5.  

Vonnegut Kurt jr. Jatka č. 5, aneb, Křížová výprava 

dětí - povinný tanec se smrtí 

Vandenberg Philip Král z Luxoru  

Janečková Klára  Pád do tmy  

Hannay Barbara  Farmářova žena  

May Peter Výjimeční lidé  

Cole Martina Zrada  

Peroutková Ivana Juditin pokoj  

Peroutková Ivana Valentýnka a narozeniny  

Cole Daniel Hadrový panák  

Austen Jane Pýcha a předsudek  

Di Fulvio Luca Dívka, která se dotkla nebe  

Keleová - Vasilková 

Taňa  

Jsi jako slunce  

Plath Sylvia Pod skleněným zvonem  

Demlová Zuzana  Pohádky o kolečkách a nekonečnu  

  Vyhnání Čechů z pohraničí v roce 

1938  

Drijverová Martina Příšery všude kolem  

Vaněček Michal Kouzelné pověsti našich krajů  

Cole Daniel Loutkář  

Lindström Eva  Lejlo, přijď domů  

Körnerová Hana Marie-  Pán hor. VI.  

 

SPCCH 
 

Trochu kritiky neuškodí 
 

Byla jsem účastnicí zájezdu do Ostrova, který 

pořádalo SPCCH z Plesné. Zájezd to byl hezký, počasí přálo a 

navíc byl moc hezky připraven dvojící paní předsedkyní 

Stadtlerovou a paní Pospíšilovou. 

Co mně ale vadilo, bylo brebentění osazenstva 

autobusu při čtení zajímavostí z okolí Ostrova, které velice 

hezky připravila paní Pospíšilová. Nebylo ticho ani při 

organizačních informacích, podaných paní Stadtlerovou. Obojí 

dá hodně práce a času vše řádně připravit. A proto bychom 

měli my ostatní, kteří se „jen vezeme“, alespoň svou pozorností 

projevit vřelé díky.  

 

Za všechny, kterým se zájezd líbil, Marie Šebková 

 

 

Září s toulavkami 
 

Také v druhé polovině letošního roku nás náš toulavý 

autobus vozil za různými zájmovými aktivitami. Na začátku 

září zavezl 47 natěšených zájemců za teplou léčivou vodou do 

slovenské Podhajské k načerpání sil a utužení našeho 

pohybového aparátu. Počasí velmi přálo, a tak jsme se měli 

jako u moře. 

Dne 15. září jsme si domluvili návštěvu zámku v 

Ostrově, kde jsme obdivovali Palác princů a místní muzeum, 

Letohrádek a staré náměstí města. Výlet se nám podařilo 

ukončit za krásného počasí na Klínovci, nejvyšší hoře 

Krušných hor. S neskutečně dobrou viditelností z tamní 

rozhledny nebo z jejího okolí jsme se kochali přírodou, 

pohodou a zářivým sluníčkem. 

Hned v neděli využilo 16 nadšenců možnosti zúčastnit 

se týdenního pobytu na jihomoravské Pálavě s každodenní 

návštěvou jiného města nebo 

zajímavosti v okolí. Bez újmy zvládli 

Lednici s minaretem, Znojmo, 

Kobylí, Pavlov, Pálavu, vinné 

sklípky, regionální zvláštnosti, 

zámky, muzea, přírodní krásy a 

mnoho jiného. 
 

Plesenský půlmaraton 
 

Abychom se jen bezpracně 

nevozili, zapojili jsme se opět do 

pomoci při této sportovní akci v 

Plesné dne 22. 9. 2018. Naše 

vynikající pekařky už tradičně 

připravili několik druhů vynikajících 

buchet a moučníků pro účastníky, 

zúčastněné členky prodávaly nebo 

pomáhaly na startu turistů. 

 

Vítězslava Pospíšilová
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Český svaz žen Plesná 
Jarmark v Pottize 

 

    V neděli 16. 9. 2018 se konal v partnerském městě Pottiga 

každoroční podzimní jarmark a my jsme se s místními ženami 

(členkami místního Českého svazu žen) vydaly na tuto oslavu, 

jako každý rok, reprezentovat naše město Plesná.  

     Vždy, na stejném místě, je nám poskytnut zastřešený stánek, 

kde jsme se rozhodly nabídnout naše skvělé koláče, trochu 

kávy a med. I letos bylo vše pro nás připraveno, jen chyběla 

přípojka elektrického proudu na ohřátí vody na kávu, což jsme 

vyřešili velmi lehce milou spoluprací s místním sousedem, 

prodavačem vaflí, který ochotně nabídl připojení. Pak už jen 

zbývalo připravit skvělé koláče a buchty na pult, vše hezky 

naaranžovat a pěkně se usmívat na příchozí. Spolupráce byla 

skvělá. Lenka Tomanová, moje sestra, s maminkou Marií 

Merhoutovou vždy pěkně zabalily do balíčku vybrané 

pochoutky, Marta Michálková připravila kávu, Maruška 

Chladová – pokladnice – zkasírovala potřebný obnos a já jen 

lehce vtipkovala s německými sousedy a občas vypomohla v 

popisu, co vše daný koláč obsahuje, zda je s mákem, tvarohem, 

ořechy, krémem, nebo s něčím ještě lepším. 

     Musím říci, že nabídka byla velmi pestrá, nejen obsahem, 

ale též pro oko. Ono totiž není jednoduché upéci koláč. Tedy 

koláč ano, a to snad zvládne každý, ale upéci dobrý koláč, a 

aby ještě vypadal skvěle, je umění. Není to jen tak zamíchat 

pár ingrediencí, šup do trouby a hotovo. Vše musí být správně 

nastavené. Tedy správný obsah mouky, mléka, vajec, másla, 

medu, cukru a všech možných základních surovin, které musí 

mít pokojovou teplotu, pak se vše musí navážit, odměřit, 

oddělit, přidat, smísit, našlehat, hníst, napěnit, jemně 

promíchat, nechat i vykynout a pak lehce dát do trouby a čekat, 

že se vše upeče tak, aby se nespálilo či nesrazilo. Potom udělat 

jemný krém, vše spojit a krásně nazdobit, ale hlavně to musí 

skvěle chutnat. Toto vše naše ženy z Plesné umí a vřelý dík jim 

za to, protože pak se koláče opravdu samy prodávají. A musím 

říci, že v Pottize již toto místní vědí a dokonce už po těch 

několika málo letech, kdy tam jezdíme, máme už své stálé 

zákazníky, kteří se na naše pochoutky těší. Dokonce jedna 

dáma říkala, že první stánek, který na jarmarku navštíví, je ten 

náš, a přišla pak ještě asi dvakrát se svými známými. Na 

ochutnávku chodil i odnaproti prodavač párků s DDR kvalitou, 

jak hlásal na svých plakátech, a abychom utužili vztahy, 

nabídli jsme k ochutnávce i kousky okolním stánkařům. Také 

panu prodavači medu a výrobků z něj, který je tam každý rok. 

Letos jsme si spolu navíc hezky popovídali o včelaření. Dal 

nám pak ochutnat jeho výtečnou medovinu. 

     Byl to moc hezký den. Počasí se vydařilo a vše hezky 

plynulo. Ráno se s námi velmi mile přišel přivítat starosta 

Pottigy Wolfgang Sell spolu s pořadateli. Dopoledne byla 

zahájena slavnost menším průvodem hudebníků a zastupitelů 

města společně se zástupkyní Plesné Doris Bigasovou, 

odpáleny salvy a pak už celý den hrála hudba, prodavači 

prodávali, stánky se prohýbaly množstvím klobás, buřtů, kávy, 

uzenin, koření, sladkostí, piva, ovoce, oblečení, čepic, 

ponožek, záclon, ubrusů i různé krabičky, košíky, sušené 

květiny, starožitnosti, hračky, prostě vše, na co si člověk 

vzpomene, a stánky v každé uličce.  

     Když jsme odpoledne již vše krásně prodali, sbalili jsme si 

prázdné krabičky a vydali se na zpáteční cestu. Příjemně 

unaveni jsme usedli do auta a spolu s trpělivým a milým 

řidičem Martinem Polívkou, který vydržel mé a Maruščino 

žvatlání tam i zpět, jsme vyrazili domů (ostatní vzadu únavou 

usínali). 

     Děkuji ještě jednou všem ženám, které upekly, i všem, které 

se zúčastnily této hezké slavnosti. Jen je škoda, že z Plesné 

vyrazila jen rodina Doris Bigasové a Dana Placatková. Proč si 

neudělat jeden příjemný den v partnerském městě? Podívat se, 

jak to tam vypadá, odpočinout si, dát si něco dobrého, 

poslechnout hudbu a třeba i zkusit menší výlet po okolí. Nám 

se v Pottize opravdu moc líbilo. 

     Má poslední slova patří Doris Bigasové. Dorinko, vřelé díky 

za vše, co děláš a jak to děláš. 
 

Jana Krupičková
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Zprávy ze základní školy 

Září v první třídě 
 

V letošním roce navštěvuje 1. třídu celkem 19 dětí – 7 

chlapců a 12 dívek. V prvním měsíci jsme se seznámili se 

školou a jejími pravidly. Do dnešního dne jsme se naučili 

poznávat písmena S a M, dělit slova na slabiky a rozlišovat 

slabiky dlouhé a krátké. V matematice počítáme do pěti, 

píšeme číslice a porovnáváme. Pomalu se připravujeme na 

psaní. Uvolňujeme si ruku pomocí uvolňovacích cviků a 

pohybových básniček. Ve výtvarné a pracovní výchově 

tvoříme výrobky a malujeme výkresy, kterými si zdobíme třídu 

a chodbu v prvním patře. A jedeme dál! 

 

Petra Dolejšová, třídní učitelka 1. A 

 
 

Divadlo Včelí medvídci 
 

Dne 4. 10. 2018 se naše třída 1. A zúčastnila 

hudebního představení Včelí medvídci. V 8.45 hodin jsme 

vyjeli autobusem z Plesné. Hudební představení se konalo 

v kulturním domě v Aši. Trvalo necelou hodinu. Děti viděly tři 

příběhy o Včelích medvídcích z období jara, léta a zimy. Do 

pohádky se všichni zapojili zpěvem, tleskáním a rytmickými 

pohyby. Představení jsme si užili. 

                                                                                                                    

Petra Dolejšová, třídní učitelka 1. A 

 

Atletický čtyřboj 2018 
 

Je název prvního sportovního setkání, které se konalo 

na hřišti ZŠ v Lubech za krásného letního počasí dne 17. 9. 

2018. Na rozzávodění po prázdninové přestávce si sportovci 

vybírali z těchto disciplín: skok vysoký nebo daleký, vrh koulí 

nebo hod míčkem. Všichni se zúčastnili běhu na 60 m a 

1000 m chlapci a 800 m děvčata. Naši školu reprezentovalo 

celkem 10 závodníků z II. stupně. Děvčata obsadila celkově 3. 

místo. V kategorii chlapců nenašel v druhém rozběhu na 

1000 m přemožitele žák 9. A Jan H. Nejlepšího výkonu ze 

všech zúčastněných dosáhl rovněž žák 9. A Filip S. v hodu 

míčkem. Výsledky jsou o to cennější, že konkurence ostatních 

zúčastněných škol je vysoká. Všichni naši žáci vstupovali do 

závodu s plným nasazením, žádný z nich svůj boj nevzdal a za 

to jim patří upřímný „dík“. 
 

Bc. Jandová Zdeňka 

Oceněný je žákem naší školy 
 

Lesy ČR, s. p. Krajské ředitelství Karlovy Vary ve 

spolupráci s Krajskou knihovnou Karlovy Vary a městskými 

knihovnami vyhlásily na jaře letošního roku devátý ročník 

výtvarné soutěže „Lesy kolem nás“. Tématem letošního kola 

bylo „Příroda Karlovarského kraje na poštovních známkách“ a 

úkolem soutěžících bylo výtvarně ztvárnit přírodu na návrhu 

poštovní známky. Svá díla tvořili žáci v rámci rodin výtvarné 

výchovy na II. stupni a vystavovali v prostorách Městské 

knihovny v Plesné. 

Porota složená ze zástupců Lesů ČR a Krajské 

knihovny Karlovy Vary dne 10. 9. 2018 vybrala mezi 

nejzdařilejší díla v příslušné kategorii práci žáka 9. A Vojtěcha 

R. Cenu si Vojtěch převzal za doprovodu rodičů 2. 10. 2018 

v hale Krajské knihovny Karlovy Vary. Svůj úspěch 

komentoval slovy „Byl jsem překvapen, že porota vybrala mé 

dílo a předávání ceny bylo pro mě i krásným zážitkem“. 

Výstavu nejlepších prací můžete v hale Krajské 

knihovny Karlovy Vary shlédnout od 2. 10 do 26. 10. 2018 a 

ocenit tak i úspěch žáka naší školy, kterým 3. místo v této 

soutěži určitě je. 
 

Bc. Zdeňka Jandová 

Hudební představení 
 

V úterý 11. 9. 2018 se celý druhý stupeň zúčastnil 

hudebně vzdělávacího pořadu Mgr. Parhanaje s názvem Vývoj 

světové rockové hudby ve 20. století. Program byl zaměřen na 

vývoj hudebních stylů jako rock, pop, jazz, hip hop atd. Jeho 

součástí byly originální hudební ukázky, ale i ukázky živě 

zazpívané panem Parhanajem a jeho kolegou. Celé představení 

trvalo hodinu, během níž se děti chovaly velmi ukázněně, což 

zřejmě svědčilo o tom, že je vystoupení zaujalo. Na konci 

požádaly pány účinkující, aby jim zazpívali jejich vlastní píseň 

Korálky. Někteří žáci byli z představení tak nadšeni, že se 

chtěli s panem Parhanajem vyfotit. 

Mgr. Hana Hiřmanová 
 

Burza škol 
 

Ve čtvrtek 4. 10. 2018 se žáci 9. A a vycházející žáci 

zúčastnili jako každý rok Burzy škol v Chebu. Díky ISŠ Cheb, 

která nám zajistila bezplatnou dopravu tam i zpět, jsme se 

pohodlně přepravili do budovy ISŠ Na Hrázi, kde se celá akce 

konala. Na výstavě škol prezentovali své studijní obory téměř 

všichni zástupci středních škol z Karlovarského kraje. Žáci byli 

rozděleni na menší skupiny a pod vedením učitelů odborného 

výcviku si mohli prohlédnout odborné učebny, dílny a ostatní 

prostory, ve kterých probíhá výuka. Seznámili se nejen s obory, 

které nabízí ISŠ Cheb, ale mohli se pro informace zastavit také 

u stánků dalších středních škol, které zde představovaly své 

studijní obory. Žákům se akce líbila, získali potřebné 

informace nejen o tom, jaké obory se v našem kraji příští školní 

rok otevírají, ale také co studium těchto oborů obnáší a jaké 

bude jejich případné uplatnění na trhu práce. Rádi budeme 

v tradici návštěvy Burzy škol pokračovat i v příštích letech. 
 

Mgr. Lenka Burianová  
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Výlet třídy 5. A 
 

          Ve čtvrtek 27. 9. jela 5. A do galerie a Retro muzea do 

Chebu. Sešli jsme se ve škole a po skončení první hodiny jsme 

vyrazili na vlakové nádraží. Byl krásný podzimní den a na 

cestu nám svítilo sluníčko. 

Do chebské galerie jsme přišli včas v 10:30 hodin. Po hezkém 

přivítání se nám celé dvě hodiny věnovala Mgr. Petra 

Kučerová. V příjemném prostředí kavárny jsme se usadili na 

polštářky a povídali si o jedné nedomalované knížce, která se 

jmenuje „Rádio Buch!“ Poznávali jsme různá povolání, např. 

veterinářka, doktorka, prodavačka… 

Pak jsme vystoupili po 72 schodech do nejvyššího patra 

galerie. Tam nám paní průvodkyně ukázala sochy, které se mi 

líbily, byly z období gotiky. Prohlédli jsme si dětský koutek. 

Byl pěkně vymalovaný krásnými obrázky. Také tam byly různé 

výrobky z papíru a lustr zdobený rohlíky. 

Potom jsme sestoupili do „sklepa“ galerie. Tam byla pro nás 

připravena nahraná pohádka „Rádio Buch!“. Dostali jsme 

předtištěné papíry s nedomalovanými obrázky, které jsme pak 

podle pokynů z pohádky a podle své fantazie domalovávali. 

Mně se to líbilo. A také mě potěšilo, když nás paní průvodkyně 

chválila naší paní učitelce, že jsme hodné a šikovné děti. 

Na závěr jsme si prohlédli s paní průvodkyní Retro muzeum. 

Viděli jsme spoustu starých věcí, které ale v té dávné době byly 

moderní. Mohla jsem si vyzkoušet, jak se volá ze starého 

telefonu, ale moc mi to nešlo. 

Než jsme se rozloučili, za vše jsme poděkovali. Určitě bych 

tam jela ještě jednou. Moc se mi to líbilo. 
 

N. H., žákyně 5. A 

 

 

Zprávy z mateřské školy 
 

Září v MŠ 

 
Září bývá i ve školce plné změn. Děti postoupí do 

další třídy, kde čeká nová paní učitelka, a ta je také zvědavá, 

jak bude letos školní rok vypadat. Tuto změnu někdy obrečí i 

děti, které již do školky chodily, ale rychle si společně s 

kamarády zvyknou. Nejvíce pláče je vždy u Medvídků v první 

třídě, kam většinou nastupují děti úplně poprvé. Trend 

posledních let je dávat do školky děti mladší a mladší. Naše 

legislativa zatím nedovoluje docházku do MŠ dětem mladším 

dvou let, ale i to bývá někdy problém. V tomto věku je 

vyzrálost dítěte snad nejnevyrovnanější. Zatímco jedni už 

trochu mluví a řeknou si základy toho, co potřebují a co je 

trápí, někteří se nedokáží obejít bez plen a bez dudlíku. 

V tomto období jsou také děti nejnáchylnější k infekcím, které 

si mezi sebou předávají, a nejvíc se jim stýská. Takto 

malinkých dětí prý může být ve třídě až 24 s jednou učitelkou a 

v naší MŠ naštěstí s chůvou, ale i tak…  Děláme, co můžeme. 

Mateřská škola je prvním vzdělávacím stupněm našeho 

školského systému - a tak vzděláváme. V září jsme opět začali 

naplňovat cíle našeho ŠVP. Věnujeme se kromě adaptace 

nových dětí i podzimní přírodě a akcím s tím spojenými. Měli 

jsme na zahradě ,,Bramborový den“. Všechny třídy měly 

připraveny úkoly s těmito plodinami. 

Děti bavilo převážet brambory na kolečku. Za 

nalezení rozsypaných brambor nešikovným skřítkem dostaly 

sladkou odměnu a k chuti jim přišly i bramborové lupínky. I 

letos děti společně s rodiči sbírají kaštany a žaludy, které 

odevzdáváme myslivcům, kteří vědí, kde jich pak bude nejvíce 

potřeba.    

Vedoucí MŠ Miroslava Gruberová, DiS. 
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Plesenský půlmaraton 
 

Byť bylo v předešlých dnech velice nepříjemné počasí 

a ani předpovědi na sobotu 22. září nevypadaly úplně příznivě, 

nakonec nám štěstí přálo a od samého rána se na nás usmívalo 

sluníčko. Snad právě kvůli nepřízni počasí v předešlých dnech 

byl letošní ročník ten nejslabší z posledních pěti ročníků, u 

kterých jsem již byla jako organizátor. Je to velká škoda, 

protože jak všichni víme, výtěžek z této akce putuje na 

charitativní účely, 

navíc občánkovi 

našeho města, což se 

nás velice osobně 

dotýká. Ale i malá 

částka se počítá. 

Radeček Neuschl z 

Plesné, Kubík Kohout 

ze Skalné a Hospic sv. 

Jiří z Chebu si rovným 

dílem rozdělili částku 

16 800 Kč. Tato částka 

byla výtěžkem celé 

Salming Tour de 

Hospic, kterou je 

Plesenský půlmaraton 

součástí. Tato Tour 

začíná v pátek ve 

Františkových Lázních 

pětikilometrovou tratí nazvanou Františkova pětka. Pokračuje 

sobotním půlmaratonem u nás v Plesné a končí v neděli 

Skalenskou desítkou. Tři závody ve třech dnech! Ten, kdo 

absolvuje všechny tři, je podle mého mínění borec! Smekám 

klobouk přede všemi, kdo tento trojitý běh podstoupí. 

Františkova pětka není náročná na profil trati, ani převýšení 

nestojí za řeč, a pět kilometrů je i pro hobby běžce krátká trať. 

Ale právě proto je tento závod velice rychlý a snad každý se 

nechá touto rychlostí strhnout. Plesenský půlmaraton hned 

následující den je naopak velice náročný. Jednak svým 

dlouhým stoupáním téměř od začátku trati až zhruba do 

poloviny, tak i střídáním povrchů. Lesní přeběh ve druhé 

třetině závodu ubírá 

síly a když už si 

člověk myslí, že má 

nejhorší za sebou, 

překvapí ho další dvě 

stoupání před Plesnou 

a nakonec cílový 

kopeček ve Školní 

ulici! Nedělní 

Skalenská desítka je 

už jen třešničkou na 

dortu. Stává se pro 

závodníka velkou 

zkouškou vůle. Mnozí 

pak ocení běžeckého 

partnera, který ho 

dokáže na trati 

povzbudit a do cíle 

dotáhnout. Kdyby člověk běžel jen rekreačně, měl by z těchto 

tří závodů úžasný zážitek, protože všechna tato místa, kterými 

probíháte, stojí za vidění. U závodů je to ale trošku jiné. 

Člověka provází adrenalin a pocit, že ze sebe musí dostat to 

nejlepší a tak mnohdy nevnímá tu krásu okolo. Mnozí si 

sáhnou na dno a po cestě si říkají, proč tohle vlastně dělám? 

Ale ten pocit po doběhu má každý běžec stejný! Nádhera, 

štěstí, fandící dav v cíli, který oceňuje i toho posledního svým 

povzbuzováním a potleskem. Z těch, kteří letos absolvovali 

tyto tři závody, byla nejrychlejší ženou Štěpánka Dančová a 

nejrychlejším mužem Ladislav Šinka. Ale gratulace patří všem 

účastníkům celé Tour! 
Plesenský půlmaraton pamatuje i na ty, kteří si 

netroufají na půlmaraton. Pro ně je každoročně připravena tzv. 

Starostenská desítka. Starostenská proto, že jí původně běželi 

starostové z partnerských a spřátelených měst včetně Petra 

Schallera, který se letos 

nezúčastnil z důvodu 

zranění. V zázemí závodu 

ovšem chybět nemohl, 

vždyť je přece otcem 

Plesenského půlmaratonu. 

Ujal se jako každý rok 

dekorování vítězů spolu 

s Pavlem Sýkorou, 

nepostradatelným 

spoluorganizátorem celého 

závodu a Zdeňkem 

Dančem z Františkových 

Lázní, jehož zkušenosti 

s organizací takových 

závodů nám pomáhají již 

osm let. Závodníci, kteří 

se účastní Starostenské 

desítky, mají všichni 

stejnou šanci na výhru. Pokud splní limit závodu 75 minut, jsou 

slosováni o tři ceny od firmy Hervis Sport.  

Stejné šance na výhru mají účastníci turistické části 

závodu, kterou nabízíme všem neběžcům. Každoročně 

připravujeme trasu zvlášť pro turisty, pokaždé jinou, abychom 

jim ukázali postupně všechny krásy zdejšího okolí. Turisté 

vyplňují u registrací startovní lístky, které jsou slosovatelné. 

Tradiční výhrou této soutěže je - jak jinak - než šiška 

turistického salámu. Letos jsme díky štědrým sponzorům mohli 

vylosovat turistů více. Pro turisty máme navíc každý rok 

připravenou občerstvovací stanici, kde nabízíme chleba se 

škvarkovou pomazánkou.  

Chybět nemůže 

ani závod pro děti. Ten je 

u nás pouze symbolický, 

aby se ho mohly 

zúčastnit i ty nejmenší 

děti. Oběhnou si pouze 

jedno kolečko na oválu, 

ty starší potom dvě. 

Samozřejmě pro ten 

správný závodní pocit 

mají děti startovní čísla a 

díky novému 

tartanovému povrchu na 

oválu se může každé 

dítko cítit jako 

profesionální běžec. 

Odměněnu pak získali 

nejen ti nejrychlejší. 

Díky sponzorům jsme měli cenu pro každé zúčastněné dítě.  

Dalším bonusem a pro některé možná i lákadlem 

těchto závodů je losování o let vrtulníkem. Zájemci o let musí 

splňovat pouze dvě podmínky. První podmínkou je 

absolvování alespoň jednoho ze tří závodů Salming Tour de 

Hospic a druhou je účast při losování v neděli ve Skalné, 

protože odjezd do Waldsassenu, odkud startuje vrtulník, bývá 

zpravidla ihned po vylosování výherců. Letos musel být let 
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odložen kvůli nepřízni počasí. V neděli ve Skalné jsme se při 

vyhlašování vítězů tísnili ve stanech Travel Free, protože déšť, 

který začal již při závodech a byl tak příjemně osvěžujícím při 

běhu, se změnil ve vydatný a nepříjemný „slejvák“. Ale ani to 

nám ovšem neubralo na dobrém pocitu z pěkného závodu.  

Letošní ročník Plesenského půlmaratonu byl velice 

pestrý na ceny a dárky pro děti. Podařilo se získat nové 

sponzory a kromě již 

tradičních cen od velice 

štědrého sponzora Travel 

Free Shop jsme dostali 

nemalý sponzorský dar 

od Eurominerals s.r.o. 

Skalná, jmenovitě Jiřího 

Ryby a Michaely 

Rybové, dále přibyla 

spousta užitečných cen od 

VZP ČR, která měla 

v zázemí svůj stánek a 

v neposlední řadě nás 

velice potěšily minerální 

vody od firmy Bad-

Brambacher. Pro děti 

nám věnovala Večerka U 

Kapra bonbony, za které 

rovněž děkujeme, a 

Hospic sv. Jiří přidal plyšáky a medaile pro každé dítě. Cen 

tedy byla spousta. Tak snad jsme vítězům udělali alespoň 

malou radost. 

S poděkováním samozřejmě nekončím. Všem, kteří se 

podíleli na průběhu akce, velice, velice děkuji! Lidem v zázemí 

a dětem ze ZŠ obzvláště, protože vydržely stát dvě až tři 

hodiny na občerstvovacích stanovištích a zodpovědně se 

staraly o naše závodníky na trase. Pomocníci u registrací jsou 

již velice zkušení a samostatní a já se tak na ně mohu s jistotou 

spolehnout, což je opravdu k nezaplacení.  

Květiny z bylinkové zahrádky jsou již po několikáté 

krásnou pozorností paní učitelky Mgr. Aleny Jelínkové. 

S přípravou jako každý rok pomáhali hlavně TS Plesná a SDH 

Plesná, jsou to nepostradatelní pomocníci. Samozřejmě i 

občerstvení v cíli je velice důležitou součástí, a tak 

nezapomínám ani na rodinu Pospíšilů a na organizaci SPCCH, 

kteří se starají o naše plná a spokojená bříška.  

Se závody tohoto typu se v poslední době roztrhl 

pytel. Ale ten náš má již jakousi tradici a jméno. Lidé se sem 

rádi vracejí a my tak máme možnost ukázat, jak se Plesná mění 

a jak je tady krásně!  

 

Doris Bigasová, MKS Plesná 

 

Let vrtulníkem 
 

Pomalu se stává tradicí let vrtulníkem z Waldsassenu 

do Plesné a zpět. Proletět se může každý, kdo se zúčastní 

losování v neděli po vyhlášení celé Salming Tour de Hospic. 

Losován je jeden účastník z řady dobrovolníků a jeden ze 

závodníků. Primárně je tento let určen Radečkovi a Kubíkovi, 

aby z této akce měli ten 

správný zážitek. A 

protože běhat nemohou a 

z peněz nemají ani 

rozum, ani radost, 

rozhodli se pořadatelé, 

darovat jim něco, na co 

budou také vzpomínat, 

stejně jako my 

vzpomínáme, kde jsme 

jaký kopeček odtrpěli.  

Radeček nasedá 

se svou maminkou a 

s jedním dobrovolníkem 

ve Waldsassenu do 

vrtulníku a ten je odnáší 

směr Plesná. Od samého 

začátku má Radeček 

úsměv na tváři. Po 

přistání se stále usmívá a další úsměv mu na rtech vykouzlí 

dárek, který mu poslal Hospic sv. Jiří. Velký žlutý bagr. Tento 

den si bude dlouho pamatovat! A to byl záměr pořadatelů.  

V Plesné si vyměnil místo s Kubíkem ze Skalné a ten 

letěl s tatínkem zase zpět do Waldsassenu. S nimi letěl také 

vylosovaný účastník závodu. 

 

Doris Bigasová, MKS Plesná 
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      Provádíme:  Žlabové systémy 

  Oplášťování komínu 

  Montáž střešních oken 

  Montáž střešních krytin 

  Opravy a podobně 

  Parapety  

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

PRODÁM: 

Dvě nové PNEU – letní,  

rozměr 175/65 r14, (Barum Brillantis 2) 

Tel.: 702 508 040 
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BLAHOPŘEJEME 

 

V měsíci září 2018 oslavili  

významné životní výročí tito občané 

 

 

 

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme! 

(redakce a SPOZ) 
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Dyčková Margita 

Brabec Josef 

Lys Václav 

Rottová Karolína 

Čejková Jitka 

Pospíšil Josef 

Daškevičová Anežka 

Jílek Václav 

Kusková Marie 

Floriánová Ludmila 

Chlad Antonín 
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